

# SARAH FARINA, MA, CE, MCIP, RPP

PLANNING, EVALUATION & GOVERNANCE

## OVERVIEW

---

**Sarah Farina** is a planning and evaluation professional with 18 years of facilitative leadership focused on:

- Capacity building
- Good governance
- Health systems
- Community-level participation in decision-making

Sarah holds a Master's degree in Planning from the University of British Columbia. She has received awards for her research on regional and community development and has been awarded grants to present workshops on project planning and management, monitoring and evaluation and community decision-making.

Sarah has worked with government, civil society organizations, funders and the private sector to:

- Design strategic plans, logic models and results frameworks
- Analyze, prepare and assess proposals
- Develop budgets, implementation plans and business plans
- Create impact assessment and evaluation frameworks
- Conduct risk assessments, project and program evaluations
- Facilitate capacity building in planning, monitoring and evaluation

Sarah is a Credentialed Evaluator (CE), Registered Professional Planner (RPP) and Certified Member of the Canadian Institute of Planners (MCIP), Member of the Canadian Evaluation Society (CES), Member of the American Evaluation Association, Past President of the Canadian Evaluation Society of BC and Yukon, past Director with the Board of Urban Diggers and the Association of Neighbourhood Houses of BC and Mount Pleasant Neighbourhood House, co-founder and member of the Brewery Creek Community Garden. Sarah is fluent in French and English.

## SKILLS AND EXPERIENCE

---

### Evaluation

- Private and public-sector evaluations of initiatives, programs and projects using mixed methods
- Facilitation of stakeholder engagement to jointly develop evaluation measures
- Creation of Evaluation Plans
- Development of data collection tools for qualitative and quantitative data
- Conducting Evaluations for projects, programs and initiatives
- Analysis of data and data visualization
- Creation of Evaluation Reports

### Training and Facilitation

- Planning and delivery of provincial and community evaluation workshops for evaluations, program staff, volunteers
- Training of community-based participants in data collection and participatory analysis
- Facilitation of ongoing committee meetings
- Webinars on evaluation topics including evaluation plans, data collection, privacy, qualitative methods
- Facilitation of focus groups
- Training design and development
- Planning and delivery of training programs and sessions

### More Information

For more information, please see:

<http://broadleafconsulting.ca/about-us.html>

# SARAH FARINA, MA, ÉA, MICU, UPC

PLANIFICATION, ÉVALUATION ET GOUVERNANCE

## APERÇU

---

**Sarah Farina** est une planificatrice et évaluatrice professionnelle assurant depuis 18 ans un leadership facilitateur axé sur :

- le renforcement des capacités,
- la bonne gouvernance,
- les systèmes de santé,
- la participation communautaire à la prise de décisions.

Titulaire d'une maîtrise en urbanisme de l'Université de la Colombie-Britannique, elle a reçu des prix pour ses recherches en développement régional et communautaire et des subventions pour la présentation d'ateliers sur la planification et la gestion de projet, le suivi et l'évaluation, et la prise de décision communautaire.

Avec la fonction publique, les organismes de la société civile, les bailleurs de fonds et le secteur privé, M<sup>me</sup> Farina :

- conçoit des plans stratégiques, des modèles logiques et des cadres de résultats;
- analyse, prépare et évalue des propositions;
- élabore des budgets, des plans de mise en œuvre et des plans d'affaires;
- produit des cadres d'étude et d'évaluation des impacts;
- réalise des évaluations des risques et des évaluations de projet et de programme;
- facilite le renforcement des capacités en planification, suivi et évaluation.

Sarah Farina est évaluatrice accréditée (ÉA), urbaniste professionnelle certifiée (UPC), membre certifiée de l'Institut canadien des urbanistes (MICU), membre de la Société canadienne d'évaluation (SCÉ) et de l'American Evaluation Association (AEA), présidente sortante de la Section de la Colombie-Britannique et du Yukon de la SCÉ, ancienne administratrice d'Urban Diggers, de l'Association of Neighbourhood Houses of BC et de la Mount Pleasant Neighbourhood House, et cofondatrice du jardin communautaire de Brewery Creek. Elle parle couramment le français et l'anglais.

## COMPÉTENCES ET EXPÉRIENCE

---

### Évaluation

- Évaluations d'initiatives, programmes et projets publics et privés par des méthodes mixtes.
- Facilitation de la mobilisation des parties prenantes pour l'élaboration conjointe de mesures d'évaluation.
- Création de plans d'évaluation.
- Développement d'outils de collecte de données qualitatives et quantitatives.
- Réalisation d'évaluations de projets, programmes et initiatives.
- Analyse et visualisation de données.
- Production de rapports d'évaluation.

### Formation et animation

- Planification et prestation d'ateliers provinciaux et communautaires à l'intention d'évaluateurs, du personnel de programmes et de bénévoles.
- Formation de participants du milieu communautaire en collecte des données et en analyse participative.
- Animation de réunions de comités permanents.
- Webinaires sur des aspects de l'évaluation : plans d'évaluation, collecte des données, protection des renseignements personnels, méthodes qualitatives.
- Animation de groupes de discussion.
- Conception et développement de formations.
- Planification et prestation de programmes et séances de formation.

### Renseignements supplémentaires

Pour un complément d'information, veuillez consulter la page <http://broadleafconsulting.ca/franccedilais.html>